

ISSN 0869.544X

РОССИЙСКАЯ АКАДЕМИЯ НАУК



СЛОВАМ
• ВЕДЕНИЕ
•



2022



СТАТЬИ

<i>Флоря Б. Н.</i> (Москва). Третий Литовский статут о межконфессиональных отношениях в Великом княжестве Литовском	5
<i>Наумов Н. Н.</i> (Москва). Петиция чешских сословий Сигизмунду Люксембургскому 1419 года: анализ источников	13
<i>Турилов А. А.</i> (Москва). Известия о Яне Гусе в сочинениях православных книжников XV–XVI веков	27
<i>Коноплянко К. С.</i> (Москва). Социально-этическая картина мира польско-литовского реформатора Шимона Будного в исторической ретроспективе	40
<i>Евстафьев Н. В.</i> (Москва). Образ мусульманского судьи (кадия) в славянской агиографии XVI века	56
<i>Сень Д. В.</i> (Ростов-на-Дону). Научные реконструкции биографии Степана Разина: достижения, проблемы, перспективы	67
<i>Пак Н. В.</i> (Санкт-Петербург). Похвальное слово Антонию Римлянину: время создания редакций	82
<i>Виноградова Л. Н.</i> (Москва). Карпатоукраинская народная демонология. Часть 1. Домашние и природные духи; души умерших; образы-персонификации	97

СООБЩЕНИЯ

<i>Ростовцева Ю. А.</i> (Москва). Страннические мотивы в древнерусских памятниках о равноапостольной княгине Ольге и равноапостольном князе Владимире	111
---	-----

ИЗ ИСТОРИИ СЛАВИСТИКИ

<i>Баринов И. И.</i> (Москва). Борис Унбегаун: штрихи к ранней биографии	123
--	-----

ОБЗОРЫ И РЕЦЕНЗИИ

<i>Ганин А. В.</i> Новые публикации по истории Чехословацкого корпуса в России	132
<i>Баринов И. И.</i> Trevor Erlacher. Ukrainian Nationalism in the Age of Extremes. An Intellectual Biography of Dmytro Dontsov	140
<i>Богомолов И. К.</i> S. Foster. Yugoslavia in the British Imagination. Peace, War and Peasants before Tito	145

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

<i>Попов К. А.</i> Круглый стол «Дети разных народов»: между множественными идентичностями и национальными пантеонами	149
---	-----

НЕКРОЛОГИ

Памяти Владислава Якимовича Гросула (1939–2022)	152
---	-----

Contents

ARTICLES

<i>Florya B.N.</i> (Moscow). The Third Statute of Lithuania About the Inter-Confessional Relations in the Grand Duchy of Lithuania	5
<i>Naumov N.N.</i> (Moscow). The Petition of the Bohemian Estates to Sigismund of Luxemburg in the Year 1419: Analysis of the Sources.....	13
<i>Turilov A.A.</i> (Moscow). Information About Jan Hus in the Writings of Orthodox Scribes of the 15 th – 16 th Centuries.....	27
<i>Konoplyanko K.S.</i> (Moscow). Social-Ethic Views of Polish-Lithuanian Reformer Symon Budny in Historical Retrospective	40
<i>Evstafyev N.V.</i> (Moscow). The Image of a Muslim Judge (Kadi) in the Slavic Hagiography of the 16 th Century	56
<i>Sen' D.V.</i> (Rostov-on-Don). Scientific Reconstructions of Stepan Razin's Biography: Achievements, Problems, Prospects.....	67
<i>Pak N.V.</i> (Saint Petersburg). Panegyric of Antonius the Roman: Time of Creation of the Versions	82
<i>Vinogradova L.N.</i> (Moscow). Carpathian Ukrainian Folk Demonology. Part 1. Natural and Domestic Spirits; Souls of Deceased People; Images-Personifications	97

ESSAYS

<i>Rostovtseva Yu. A.</i> (Moscow). Travel Motifs in Old Russian Literary Sources About the Equal-to-the-Apostles Princess Olga and Equal-to-the-Apostles Prince Vladimir	111
---	-----

FROM THE HISTORY OF SLAVIC STUDIES

<i>Barinov I.I.</i> (Moscow). Boris O. Unbegaun: A Sketch of the Early Period of Life	123
---	-----

SURVEYS AND REVIEWS

<i>Ganin A.V.</i> New Publications on the History of the Czechoslovak Corps in Russia	132
<i>Barinov I.I.</i> Trevor Erlacher. Ukrainian Nationalism in the Age of Extremes. An Intellectual Biography of Dmytro Dontsov	140
<i>Bogomolov I.K.</i> S. Foster. Yugoslavia in the British Imagination. Peace, War and Peasants Before Tito	145

SCHOLARLY LIFE

<i>Popov K.A.</i> Round Table «“Children of Different Nations”: Between Multiple Identities and the National Pantheons».....	149
--	-----

OBITUARIES

Vladislav Iakimovich Grosul (1939–2022)	152
---	-----